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Algemene beschouwingen Begroting 10-11-2020 D66

Voorzitter,

D66 is blij met deze sluitende begroting zonder pijnlijke bezuinigen. Dat we niet verder 

hoeven bezuinigen, hebben we te danken aan de verkoop van Eneco-aandelen, door met 

meer durf te begroten én doordat we beleid en financiën van het sociaal domein terughalen 

naar de gemeente. 

De Eneco gelden hadden we het liefst in willen zetten om dure leningen af te lossen en zo 

onze schuldenpositie te verbeteren. We weten echter ook dat met de huidige 

aflossingssystematiek dat niet mogelijk is. De middelen zo inzetten dat onze financiële 

positie de komende jaren duurzaam verbetert, is dan ook voor nu de beste manier.

Dat we met meer durf begroten hebben we te danken aan Dhr. Loos en aan ons vorig jaar 

overleden D66 raadslid Wim van der Does. Zij hebben jarenlang aangegeven dat de 

gemeente vaak geld in de begroting overhoud door hoge OZB en leges en door 

onderbesteding o.a. op het IP en beleidsontwikkeling. Deze cijfers zijn zichtbaar dankzij hen. 

En in onze huidige financiële positie kunnen we iets met deze constatering, namelijk met 

meer durf realistischer begroten, zonder OZB verhoging.

De zorg en ondersteuning in het sociaal domein wordt momenteel veelal uitgevoerd door 

organisaties buiten Zwijndrecht. Hierdoor zijn de kosten hoog en krijgen inwoners niet altijd 

de zorg en ondersteuning die zij nodig hebben. Daar brengen we als gemeente verandering 

in! We halen beleid en financiën terug naar Zwijndrecht. Zodat alle inwoners deel kunnen 

nemen aan de samenleving. Een samenleving waar we iedereen vrij laten, maar niemand 

laten vallen.

Door geld apart te zetten in een investeringsfonds kunnen we duurzaam investeren in de 

samenleving, en het Krachtig Zwijndrecht van de toekomst verder vormgeven. Wat ons 
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betreft investeren we dat geld op een manier dat het vooral sociaal en/of ecologisch 

rendement oplevert. Hierover gaan we graag op een later moment met de raad in gesprek.

Dat we nu een sluitende begroting vast stellen, wil niet zeggen dat we ons rijk kunnen 

rekenen. We moeten verstandig met geld omgaan én bij de Rijksoverheid aan blijven geven 

dat we structureel geld te kort hebben op het Sociaal Domein. College, blijf deze gesprekken 

voeren met Den Haag. Het adres weet u inmiddels uit uw hoofd.

Maar voorzitter, we zijn blij met deze begroting, met de stappen die we zetten, dat we 

verder bouwen aan het Krachtige Zwijndrecht waar we de fundering voor hebben gelegd, 

het Krachtige Zwijndrecht dat in de steigers staat. Maar deze tijd roept ook op verder te 

kijken dan de financiën. Om te kijken naar wat om ons heen gebeurt in de samenleving, in 

ons Zwijndrecht. We zien mooie initiatieven ontstaan tijdens (en wellicht dankzij) de Corona-

tijd. Mensen ondersteunen elkaar, zijn er voor elkaar, staan voor elkaar klaar. En alles op 

1,5m… Maar we zien ook dat verschillen in de samenleving groter worden. Verschillen 

tussen arm en rijk. Tussen mensen die hun beroep digitaal kunnen uitvoeren, en mensen die 

dat niet kunnen. Tussen kinderen die lessen vanuit huis kunnen volgen, en kinderen die dat 

niet kunnen. Tussen mensen die informatie rondom Corona kunnen volgen, en mensen die 

dat niet kunnen. Tussen mensen die eenzaam zijn, en mensen met een groot netwerk. 

Tussen mensen die bang zijn, en mensen die daar geen begrip voor hebben. Tussen jongeren 

die geen sociaal leven hebben, en mensen die dáár geen begrip voor hebben. Voorzitter… 

wetenschappers waarschuwen ons dat de verharding van de samenleving én Corona kunnen 

zorgen voor een scheur in de samenleving. Laten wij er voor zorgen dat Corona én de 

huidige tijdgeest van verharding niet voor een scheur in de Zwijndrechtse samenleving zorgt. 

Door met elkaar te praten, in plaats van te polariseren. Door te verbinden, in plaats van te 

verdelen. Door met elkaar het gesprek aan te gaan, een middenweg te zoeken, elkaar te 

versterken en het samen te doen. Met die gedachten dienen wij vanavond een aantal moties 

in om het college handvatten te geven om verder te bouwen aan ons Krachtig Zwijndrecht:

- In de motie Beleef Zwijndrecht roepen D66 en het CDA het college op de site 

BeleefZwijndrecht.nl aan te vullen met al het moois aan kunst in de openbare ruimte,  

architectuur, parken, natuurgebieden en wandel- en fietsroutes dat Zwijndrecht te 
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bieden heeft. Ook in onze directe leefomgeving kunnen we er op uit om een luchtje 

te scheppen en te genieten. En voorzitter, daar is enorme behoefte aan.

- Laagdrempelige informatieverstrekking aan inwoners is altijd, maar zeker in deze tijd 

ontzettend belangrijk. Om ervoor te zorgen dat inwoners die te maken hebben met 

laaggeletterdheid of een taalbarrière de informatie ook kunnen volgen, vraagt D66 

met de motie Duidelijke taal het college de informatie verstrekking voor deze 

inwoners te verbeteren.

- Met de motie Inclusief Kinderfeest vragen D66, de PvdA en de SP het college een 

brief te sturen naar scholen, organisaties en instellingen waarin opgeroepen wordt 

het Sinterklaasfeest binnen onze gemeente een inclusief kinderfeest te laten zijn, 

waaraan iedere inwoner jong en oud op een prettige manier deel kan nemen.

- Bewonersparticipatie en onze vrijwilligers zijn onmisbaar voor een krachtig 

Zwijndrecht. De wijkplatforms en dorpsraad zijn hier goede voorbeelden van. Diverse 

wijkplatforms geven echter aan hun rol niet goed te kunnen vervullen. Het is dan ook 

de hoogste tijd om met wijkplatforms en dorpsraad in kaart te brengen hoe zij anno 

2021 invulling willen en kunnen geven aan hun rol bij het versterken van de 

Zwijndrechtse samenleving en bewonersparticipatie.  Met de motie Rol 

wijkplatforms en dorpsraad 2021 geven D66, ABZ en het CDA het college opdracht 

samen met de wijkplatforms en dorpsraad te komen tot een passende rol anno nu. 

Bij deze wil ik ook graag Dhr. Thomas Loos van ABZ en Dhr. Limberger van het CDA de 

welverdiende credits geven voor het gezamenlijk opstellen van deze motie.

- Zoals we benadrukt hebben, is bewonersparticipatie onmisbaar voor een krachtig 

Zwijndrecht. In deze huidige Corona-tijd vallen diverse wijze waarop inwoners 

participeren weg. Met de motie Digitale Inwonersparticipatie roepen D66 en het 

CDA het college op om op korte termijn invulling te geven aan digitale 

inwonersparticipatie om zo het ontbreken van de huidige participatiewijzen op te 

vangen. Én om op langere termijn te komen tot een gezamenlijk voorstel voor een 

digitaal inwonersparticipatie platform als vast onderdeel van onze huidige 

inwonersparticipatie.

- In deze Corona-tijd brengen wij, maar ook onze kinderen veel meer tijd online door. 

Een fantastische digitale wereld waar van alles te ontdekken en beleven is. Deze 
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online wereld brengt echter ook gevaren met zich mee. Met de motie Veilige online 

leefomgeving vraagt D66 het college te onderzoeken hoe de gemeente het besef bij 

kinderen zélf over Cyber Crime / Cyber Security kan stimuleren. 

Voorzitter,

We leven in een tijd die we ons vorig jaar tijdens de begrotingsbehandeling nooit hadden 

kunnen voorstellen. Een tijd vol uitdagingen, maar ook een tijd vol kansen. Laten wij er 

met elkaar (raad, college en ambtelijke organisatie) voor zorgen dat zowel de huidige 

tijdgeest als Corona geen scheur creëert in ons mooie Zwijndrecht. Laten wij de kansen 

pakken die ook bij deze tijd horen. Laten wij met elkaar blijven bouwen aan een krachtig 

Zwijndrecht.


